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Groningen, 21 januari 2009

 

 

Geachte heren De Rooij en de Haan,

Beste Arjan en Drewes,

 

Vorige week maandag werd bekend dat Essent het voornemen heeft om haar bedrijf te verkopen aan 
het Duitse RWE. Diverse aandeelhouders - zoals de colleges Gedeputeerde Staten van Noord-
Brabant , Limburg, Overijssel en Groningen - hebben reeds een principe-uitspraak gedaan om de 
aandelen te verkopen. De aandeelhouders beslissen op z’n vroegst definitief in april over de 
verkoop.

 

De gemeente Groningen zou bij verkoop van de aandelen kunnen rekenen op een bedrag van 110 
miljoen euro. Dat is een aantrekkelijk bedrag, zeker gezien de gemeentelijke bijdrage aan het Regio 
Specifieke Pakket, van waaruit onder andere de verbetering van de zuidelijke ringweg, de eerste 
fase van Kolibri en de aanleg van de spoorlijn Heerenveen-Groningen en de verbetering van de 
spoorlijn Leeuwarden-Groningen. Allemaal noodzakelijke infra-structurele projecten waar de SP 
zeker de noodzaak van inziet.

 

Toch wil ik jullie oproepen om Essent in publieke handen te houden. Net zoals mijn fractie, maken 
jullie Tweede Kamerfracties zich grote zorgen over de voorgenomen overname van Essent door het 
Duitse RWE. 

 

Gisteren stemde de Tweede Kamer over een motie met betrekking tot het blokkeren van de verkoop 
van Essent door de provincies en gemeenten ertoe bewegen de aandelen van Essent niet te verkopen 
en dat desnoods het Rijk de aandelen moet overnemen. De Kamerfracties van de SP en GroenLinks 
stemden voor, geheel in lijn met hun eerder ingenomen standpunt dat marktwerking in de 
energiesector een slecht idee is. De PvdA-Kamerfractie stelde zich vorige week in een debat zeer 
kritisch op bij monde van woordvoerder Diederik Samson. Hij noemde de aangekondigde overname 
onverstandig, omdat RWE volgens de PvdA geen natuurlijke partner is bij de gewenste 
verduurzaming van de Nederlandse energievoorziening. Want: RWE staat absoluut niet bekend als 
een groene producent. De grootste lopende investering in Nederland is een nieuwe kolencentrale bij 
de Eemshaven. In Duitsland exploiteert RWE zelfs nog een aantal bruinkolencentrales, die tot de 
smerigste van Europa behoren.

 

RWE biedt in totaal 9,3 miljard voor de overname van Essent. Dat RWE zoveel geld wil uittrekken 
voor Essent, wijst er volgens mij op dat het energiebedrijf denkt dat zij dit geld ruimschoots kan 
terugverdienen. Wat merkt de klant daar straks van en wat betekent dit voor de uitvoering van de 
maatschappelijke taken door Essent/RWE?

 



Energie is in mijn ogen een basisvoorziening, net als drinkwater en riolering. Zo iets belangrijks 
moeten we toch niet aan de vrije markt overlaten? Commerciële partijen denken aan de korte 
termijn, aan winst en aandeelhoudersbelang. Laten wij aan de lange termijn denken. Als RWE 
straks Essent heeft overgenomen voorspel ik jullie dat de ruimte voor investeringen in service aan 
de klant en investeringen in duurzame energie juist kleiner worden. 

 

Ons zeer ambitieuze gemeentelijke klimaat- en milieuprogramma is niet gebaat bij private 
aandeelhouders bij Essent. Ook maken wij ons ernstige zorgen over de tariefontwikkelingen van 
elektriciteit en gas bij private aandeelhouders. De vrije markt in de energiesector is al enkele jaren 
een feit, maar burgers en bedrijven hebben daar tot nog toe weinig van gemerkt. Sterker nog, de 
tarieven zijn alleen maar gestegen. Mocht Essent in handen komen van private partijen dan zullen 
de burgers en bedrijven de drang naar winstmaximalisatie ongetwijfeld merken in grotere 
tariefstijgingen. Verkoopt de gemeente Groningen haar Essent-aandelen, dan hebben we bovendien 
geen enkele democratische zeggenschap meer over het beleid van Essent/RWE. 

 

Mijn oproep aan jullie: houdt samen met de SP Essent in publieke handen. Laten we ons daar samen 
sterk voor maken en gezamenlijk het college ervan overtuigen dat door verkoop van de aandelen 
weliswaar op korte termijn een grote som geld beschikbaar komt, maar dat het economische belang, 
de consumentenbescherming en investeringen in duurzame energie op de langere termijn vele 
malen meer oplevert. 

 

Hartelijke groeten,

 

Rosita van Gijlswijk

raadslid SP

 

 

PS: zijn jullie het nu al met mijn oproep eens? Surf dan naar www.zezijnnuts.nl en teken de petitie

 

http://www.zezijnnuts.nl/

